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Polgárdy Imre 

Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőtársait, a közgyűlés rendkívüli ülésének 

helyszínét biztosító Lesenceistvánd település polgármesterét, Tóth Csaba urat, a hivatal és a 

sajtó munkatársait, valamennyi megjelent vendéget. 

Megadta a szót Tóth Csaba polgármester úrnak. 

Tóth Csaba 

Köszöntötte a jelenlevőket, majd kiemelte, nagy megtiszteltetés a község számára, hogy a 

közgyűlés Lesenceistvándon ülésezik, hiszen tudomása szerint a megye szempontjából fontos 

kérdésekben döntéseket még nem hoztak a településen, ezért meggyőződése, hogy 

Lesenceistvánd történelmében ez a közgyűlés szerepelni fog. Elmondta, a község ugyanezzel a 

névvel 1328 óta ismert Lesenceestevand néven. A helyiek hisznek abban, hogy a község István 

király nevét hordozza magában, a Lesence név a Lesence patakra utal, a környéken pedig három 

Lesence van: Lesenceistvánd, Lesencetomaj és Lesencefalu. A település Veszprém és Zala 

megye határán, a Kő-orra hegy lábánál a tapolcai medence peremén, a keszthelyi-hegységtől 

egy kőhajításnyira helyezkedik el, amely nagyon jellegzetes tájegységet alkot így, hiszen ha 

valaki Tapolcáról Keszthelyre megy a Várvölgyi úton, az pontosan azon a helyen megy 

keresztül, amely a bazaltot a mészkőtől elválasztja. Hozzátette, a Lesenceistvándi szőlő bazalt 

lábakon áll, míg Balatonederics irányába már mészkő a meghatározó. Megjegyezte, ezért jobb 

az itteni bor.  

A település történelmében kiemelkedő szerepet játszottak az Eszterházyak, e család birtoka volt 

a község. Az akkori gazdaságban, a ma már Uzsa település helyén téglagyárat üzemeltettek. 

Felhívta a figyelmet a „GEP” feliratú téglákra, amelyek Gróf Eszterházy Pál nevét viselik 

magukon. Hozzátette, Lesenceistvánd közepes méretű település, éppen úgy, mintha Európát 

tekintve Magyarországot vizsgálnánk, hiszen Magyarország egy közepes méretű ország. A 

település lélekszáma 998 fő. Tájékoztatásul hozzátette, 2000-ben polgármesteri ciklusának 

kezdetén 936 lakosa volt a községnek. A Tapolcai járásban a lakosság arányát vizsgálva a 0-17 

éves korosztályt tekintve Lesenceistvánd harmadik helyen áll, melyet azzal magyarázott, hogy a 

településen jelentős fejlesztések történtek az elmúlt időszakban; új utcát nyitottak, mely 

benépesedett. Az itt élők szőlészetből és tradicionálisan gesztenyéből élnek, ezért jelenik meg a 

település címerében ez a két fontos szimbólum. A falu katolikus hitvallású, a templomukat 

Padányi Bíró Márton építette. 

Megjegyezte, a település rendkívül alacsony adóbevétellel rendelkező község, a járás egyik 

legszegényebb községe. Összesen 15 millió forint adóbevétellel rendelkeznek. Amellett a 

községnek 340 milliós költségvetése van, melynek indoka, hogy a polgármester egyben elnöke a 

Tapolca Környéki Társulásnak, és ennek okán Lesenceistvánd költségvetésébe épülnek be olyan 

költségek, mint például a háziorvosi szolgálat, a Balaton-felvidéki Szociális és Gyermekjóléti 

Szolgálat, a „Lesencéktől a Balatonig” Szociális és Gyermekjóléti Társulás. 

Elmondta, a fejlesztéseket pályázatok segítségével tudják megvalósítani. A Kultúr-Tárház 

épülete is pályázati forrásból tudott megújulni. Kiemelte, hogy a felújításhoz a Veszprém 

Megyei Önkormányzat is hozzájárult. Elmondta, a helyi óvoda két csoporttal működik, az iskola 

négy falu gyermekeit fogadja és tanítja, több civil szervezettel rendelkezik a község például 

sportegyesület, cserkész csapat, Vöröskereszt, nyugdíjas énekkar, nyugdíjas klub, továbbá fiatal 

művésznövendékek továbbképzése is zajlik a Kultúrházban. Hangsúlyozta, a falu egy „élő” 

település, mely nagyszerű, hiszen a közösségépítés a legfontosabb a község életében.  

Hozzátette, a közgyűlést követően borkóstolóra invitálja a képviselőket, majd a napirendek 

tárgyalása során jó döntéseket kívánt. 
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Polgárdy Imre 

Megköszönte Polgármester úr bevezető gondolatait és gratulált a településen elért sikerekhez. 

A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 15 fő jelen van, az ülés 

határozatképes. 

Távolmaradásukat előzetesen bejelentették: Dobó Zoltán és Pálffy István képviselő urak. 

Technikai jellegű információval kapcsolatban tájékoztatta képviselőtársait, hogy az ülésen a 

szavazás kézfeltartással fog történni. 

 

A napirenddel kapcsolatban bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a 2015. május 7-i ülésén a 

napirendi tervezetet tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 

 

Indítványozta fentiek figyelembevételével a napirend elfogadását. 

A megyei közgyűlés tagjai közül 15 fő jelen volt. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

34/2015. (V. 7.) MÖK határozatot 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2015. május 7-i rendkívüli ülésének 

napirendjét a következők szerint állapította meg: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/2015. (II. 17.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

Előadó: Polgárdy Imre, a közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

2. A Veszprém, Szeglethy utcai 103/3/A/34, a 103/3/A/35 hrsz.-ú irodahelyiségek és a 

103/3/A/1 hrsz.-ú parkolóhelyek használati jogának visszavétele 

Előadó: Polgárdy Imre, a közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Ratkovszky Judit, pályázati referens 

 

3. Veszprém megye Integrált Területi Programja 2.0 változat véglegesítése 

Előadó: Polgárdy Imre, a közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/2015. (II. 17.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozatot és rendelettervezetet a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
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Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

Pál Béla 

Köszöntötte a közgyűlés tagjait, a település polgármesterét, a jelenlevőket, egyben megköszönte 

a meghívást és gratulált azokhoz az elért eredményekhez, amelyeket polgármester úr említett, 

melyekhez Veszprém megye is hozzájárult. Hozzátette, nem csak a megye, hiszen a Regionális 

Fejlesztési Tanács és a Kormány is támogatta a helyi fejlesztéseket. 

 

Elmondta, a településnek fontos, hogy minden pályázati lehetőséget kiaknázzon a fejlődés 

érdekében. Felidézte a bizottsági ülésen elhangzottakat, miszerint négy fővel bővül a Megyei 

Önkormányzati Hivatal létszáma, akik területfejlesztési projektekben vesznek majd részt. 

Elmondta, a Magyar Szocialista Párt részéről támogatják az előterjesztést, és kérte, olyan 

szakembereket vegyenek fel, akik képesek lesznek, hogy a kisebb-nagyobb településeknek, mint 

például Lesenceistvánd, segítsenek a pályázatok előkészítésében és később a megvalósításban. 

Véleménye szerint a városok könnyen megoldják a pályázatok kivitelezését, viszont a kisebb 

községeknek nagy segítséget nyújthatnak a Megyei Önkormányzati Hivatal dolgozói, főleg ha 

pontosan megfogalmazásra kerül a kötelező szakmai követelmény. 

 

A második napirendre utalva elmondta, támogatják, hogy a felszabaduló irodákban legyenek 

elhelyezve az újonnan felvett dolgozók. Felhívta a figyelmet, hogy míg a bérköltségek 

átvezetésre kerültek a költségvetésben, a dologi költségek nem. Véleménye szerint, a dologi 

költségeket is meg kell jeleníteni, hiszen az új munkatársaknak munkaeszközeik, dologi 

kiadásaik lesznek, illetve a következő napirendben szereplő parkolók is az ő munkájukat segíti 

majd. 

 

Végezetül hangsúlyozta, az előterjesztést elfogadásra javasolja és kérte, hogy mindenképpen 

olyan munkatársak kerüljenek a megyei önkormányzathoz, akik tényleg hozzájárulnak a 

kistelepülések munkájához. 

 

Polgárdy Imre 

Válaszként elmondta, hogy a kiválasztásban természetesen azokat a szempontokat fogják első 

sorban figyelembe venni, melyeket Pál Béla frakcióvezető úr is említett. Hozzátette, tudomása 

szerint ezekből a szakemberekből nincs túl sok választási lehetőség. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal állományi 

létszámbővítése közfeladat fejlesztési projektek előkészítésében és megvalósításában való 

részvételhez tárgyú határozatról. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

35/2015. (V. 7.) MÖK határozatot 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Önkormányzati 

Hivatal 24 fős állományi létszámát 28 főre bővíti a települési önkormányzatok részére 

biztosításra kerülő európai uniós alapokból származó támogatásból megvalósuló közfeladat 

fejlesztési projektek előkészítésében és megvalósításában való részvételhez 2015. december 

31-ig. Felkéri a megyei jegyzőt a szükséges munkáltatói intézkedések megtételére. 

Határidő:  azonnal  

Felelős: Dr. Imre László, megyei jegyző 
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Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi 

költségvetéséről szóló 3/3015. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő.  

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, ellenszavazat 

nélkül és  tartózkodással megalkotta a  

10/2015. (V. 11.) önkormányzati rendeletet 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/3015. (II. 17.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

A rendelet szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

2. A Veszprém, Szeglethy utcai 103/3/A/34, a 103/3/A/35 hrsz.-ú irodahelyiségek és a 

103/3/A/1 hrsz.-ú parkolóhelyek használati jogának visszavétele 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém, Szeglethy utcai 103/3/A/34, a 103/3/A/35 

hrsz.-ú irodahelyiségek és 103/3/A/1 hrsz.-ú parkolóhelyek használati jogának visszavételéről 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

36/2015. (V. 7.) MÖK határozatot 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 

1. a Veszprémi Petőfi Színházzal (8200 Veszprém, Óvári F. u. 2., képviseli: Oberfrank Pál 

igazgató) 2012. július 7-én kötött - a Veszprém Megyei Önkormányzat tulajdonát képező 

veszprémi 103/3/A/34. és 103/3/A/35. helyrajzi számú, természetben Veszprém, 

Szeglethy u. 1. szám, I. emelet alatt található, 64 m
2
 és 72 m

2
 alapterületű 

irodahelyiségekre, továbbá a Veszprém, Szeglethy u. 1. szám alatti üzletház 

mélygarázsában található, 103/3/A/1 helyrajzi számú, 2 db parkolóhelyre vonatkozó, a 

határozat mellékletét képező - haszonkölcsön szerződés közös megegyezéssel történő 

megszüntetéséhez 2015. május 15-i hatállyal hozzájárul. 

2. felhatalmazza a közgyűlés elnökét a szerződés közös megegyezéssel történő 

megszüntetésével kapcsolatos jognyilatkozatok megtételére, aláírására. 
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Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

3. Veszprém Megye Integrált Területi Programja 2.0 változat véglegesítése 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy az ITP 2.0 változat véglegesítésére szánt dokumentumot a 

Veszprém Megyei Területfejlesztési Szakmai Kollégium 2015. május 5-i ülésén megtárgyalta és 

azt a jelenlévő szavazati joggal rendelkező tagok egybehangzó szavazatukkal elfogadásra 

javasolták. 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az előterjesztésben 

foglalt határozatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

Pál Béla 

A Magyar Szocialista Párt nevében elfogadásra javasolta az előterjesztést, azzal a 

megjegyzéssel, ahogy az egyik polgármester úr is fogalmazott a kollégiumi ülésen: nincs más 

lehetőség, el kell fogadni, hátha lesz átcsoportosítás. Sajnálatát fejezte ki, hogy annak idején 

több kormányzati propaganda ígérte, miszerint több Európai Uniós forrás jut Magyarországnak, 

a többől mégis kevesebb lett, hiszen a számok jóval kevesebbek, mint az elmúlt időszakban 

voltak. Példaként említette a turizmus területét, ahol nem növekedtek az összegek, közel négy 

milliárd forint az elfogadott keret. Viszonyításképpen elmondta, 2007-2010. között tíz milliárd 

forintot költhettek turizmusfejlesztésre. 

Véleménye szerint az előttünk álló időszakban, amikor kevesebb a forrás. nagyon korrekt 

módon kell, hogy történjen az elbírálás, pályáztatás. Politikamentesen, és a lehető legtisztábban, 

mert csak akkor lehet elérni, hogy a megye települései gazdagodjanak, gyarapodjanak. 

Fontosnak tartotta az egyeztetéseket a települések, városok és a megye között, ha szükség van rá 

akkor az ágazatok között is, hogy minél gyorsabban kerüljenek felmérésre az igények a 

települések részéről, hogy mire is szeretnének pályázni. Nagyon rövid az idő és a pályázatok 

még nem jelentek meg. Jelenlegi ismeretei szerint nyár elején történik meg a pályázatok kiírása. 

A sikeres forráslehívást csak precíz előkészítéssel, összefogással és összehangolt 

egyeztetésekkel lehet kivitelezni. 

Hozzátette, a szakmai kollégiumi ülésen is elhangzott, hogy feszültségek várhatóak például 

egészségügyi alapellátásban az egészségpolitikai fejlesztéseknél, ahol rendkívül kevés az 

összeg. 

A korábbi tapasztalatok alapján elmondta, maradtak területek, ahol már most látható, hogy 

lesznek felszabaduló összegek, például ipari parkok fejlesztésénél, mert nagyok a felhasználható 

összegek. A foglalkoztatási paktumok esetében hasonló a helyzet, tette hozzá. Véleménye 

szerint nagyon figyelni kell, hogy az évenkénti felülvizsgálatok, a lehető legprecízebben 

történjenek, és erős lobbi legyen a település részéről, hogy a megfelelő átcsoportosítások 

megtörténjenek, és ahol forrás marad, azt lehetőleg ne vigyék el.  

Elmondta, bízik abban, hogy a program megfelel a települések elvárásainak és igényeinek. 
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Dr. Áldozó Tamás 

Elmondta, az operatív programok közül csak egyről tárgyaltak, de emellett sok program van 

még és források sokasága fog majd megnyílni. Véleménye szerint nem lehet kijelenteni egy 

operatív program tekintetében, hogy a forrás kevesebb, vagy több, hiszen a belső összefüggések 

illetve a többi operatív program prioritása még nem ismert. 

Elmondta, nagyon sok ellentmondás van a dokumentumban, ahogy ezt már a kollégiumi és a 

bizottsági ülésen is említették. Hangsúlyozta, más forrásallokációt láttak volna optimálisnak 

azokhoz az elképzelésekhez, melyeket korábban a megyében megfogalmaztak, azonban 

másfajta logika érvényesült a források elosztásánál. Hozzátette, nem ott látja a felszültségeket, 

ahol Pál Béla frakcióvezető úr, hiszen a szociális és egészségügyi ellátásban bőségesen van 

forrás, a bölcsőde- és óvodabővítésben szintén. A gazdaságfejlesztés tekintetében eltúlzott az 

ajánlat, mely az anyagban szerepel. Elmondta, nem tudták megfejteni, hogy a foglalkoztatási 

paktumnak mi a tartalma, amire milliárdokat kellene elkölteni. Úgy fogalmazott, volt már 

korábban is foglalkoztatási paktum, de semmi értelme nem volt, és eredményeket sem ért el. 

Schwartz Béla ajkai polgármester szavait idézve elmondta, a munkaerő áramlás segítését 

Veszprém megyében a jelenlevő képviselők nem tartották megvalósíthatónak ebből a forrásból, 

holott a képviselők megfogalmazták, hogy a munkaerő értékek a végére értek. Elmondta, a 

szociális város rehabilitációban sok pénz van, de nehéz lesz lehívni, hiszen olyan indikátor 

számokat rendeltek a források mellé, amiket nehéz teljesíteni.  

Hozzátette, valóban vannak olyan területek, ahol többet szeretnének elkölteni például 

turizmusra, mert a turizmus keretein belül fogható meg sok olyan települési értéknek a 

megmentése, amely máshova nem férne be. Elmondta sok település a templomfelújítást vagy 

más régi épület felújítását a „turisztikába próbálja beletuszkolni”. Megjegyezte, az indikátor 

számot nehéz visszaigazolni, mert nehezen kimutatható, hogyan nőtt a fejlesztésnek 

köszönhetően a látogatottság, a turista forgalom.  

Meglátása szerint aránytalanul szerepelnek a források a különböző prioritások között, van ahol 

sok a pénz és van ahol szűkös. Egyetértett abban Pál Béla frakcióvezető úrral, hogy okos 

kompromisszummal a pénzt Veszprém megye javára tudják majd elkölteni. 

Polgárdy Imre 

Elmondta, a konzultációk során a települések részéről tapasztalt együttműködési szándék jó 

esélyt biztosít, hogy az egyeztetések sikeresek legyenek. 

 

Ferenczi Gábor 

Köszöntötte a jelenlevőket, és a Jobbik Magyarországért Mozgalom nevében Tóth Csaba 

polgármester úrnak megköszönte a meghívást, a vendéglátást és sok sikert kívánt a további 

eredmények eléréséhez.  

Elmondta, az előterjesztéssel kapcsolatban megtette az észrevételeit a Területfejlesztési, 

Területrendezési és Gazdasági Bizottság ülésén. Véleménye szerint nem ad megfelelő garanciát 

az előterjesztés arra vonatkozóan, hogy a hátrányos helyzetű térségek többletforrásokhoz 

tudnának jutni, melyet aggályosnak tartott. Elmondta, a bizottsági ülésen is szó esett erről, ennek 

egyik oka, hogy a támogatás intenzitása 35%-os, tehát a hátrányos helyzetű települések nem 

tudják a szükséges önrészt hozzátenni a pályázatokhoz, azaz nem is tudnák kihasználni a 

lehetőségeket. Elmondta, bízik abban, hogy a pályázatok elbírálásakor prioritást fognak élvezni 

azok a települések, térségek, ahol szükséges a felzárkóztatás, szükséges további fejlesztéseket 

véghezvinni. 
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Hozzátette, aggodalmán túl támogatja az előterjesztést, hiszen érdeke, hogy Veszprém megye 

minél hatékonyabban fel tudja használni a forrásokat, de a források elosztásánál még 

megjegyezte, amit Dr. Áldozó Tamás is említett, mniszerint nem vették figyelembe azokat a 

regionális különbségeket, melyeket itt Veszprém megyében is célszerű lett volna figyelembe 

venni, például a bölcsődei fejlesztések kapcsán, mely most prioritást élvez ebben a költségvetési 

ciklusban. Egy devecseri példát említve elmondta, a devecseri kistérségben egy járási szakképző 

központra lenne szükség egy önálló épületegyüttesben. Ezzel kapcsolatos pályázattal nem 

találkoztak, ilyen tervekről nem hallott. Elmondta, a kistértségben a bölcsődei bővítésre azért 

nincsen szükségük mert a gyermekek száma folyamatosan csökken, tehát nem tudnak élni ezzel 

a pályázati lehetőséggel. 

Kérdések 

 

Deák Istvánné 

A Demokratikus Koalíció részéről hangsúlyozta, az előterjesztést mindenképpen 

támogatandónak tartja. Véleménye szerint, hogy milyen fejlesztésre van szüksége egy 

településnek, azt csak az adott település képviselői tudják eldönteni. Egyetértett Pál Béla 

képviselőtársával abban, hogy amint kialakulnak a pályázati prioritások, tegyenek meg mindent 

azért, hogy az el nem költött összegek a településeknél maradhassanak. 

Megkérdezte, lesznek-e olyan kiváltó pályázati lehetőségek, amelyek segítségével a települések 

számára önerőt tudnak biztosítani, hiszen sok esetben azért nem tudnak pályázni, mert nincs 

meg az önerejük. 

Dr. Áldozó Tamás 

Elmondta, Pápa város esetében az elmúlt három évben az összes uniós pályázat önerejét 

megkapták az elért pályázatokon, a csapadékvíz elvezető rendszer rekonstrukciójától az 

Eszterházy-kastélyig. Ezek azok a források, amelyeket 2015. során csak hitelből tudtak pótolni. 

Hozzátette, az elmúlt 2-3 évben erre nem volt szükség. A kistelepüléseknél más hibát látott, 

főleg a saját kistérségi egyeztetésein. Meglátása szerint a települési vezetők sok esetben 

érdektelenek voltak, nem tudták megfogalmazni pontosan, mit szeretnének. Szerinte a Területi 

Operatív Program kapcsán, „hogy újítsuk meg a Kultúrházat vagy újítsuk fel a Polgármesteri 

Hivatalt” nem helyt álló. Innovatív, komplex pályázati ötletek csak ritkán kerültek elő. Ezért 

tartotta fontosnak, hogy olyan szakemberek kerüljenek a megyeházára, akik munkájukkal 

segíteni tudják ezeket az embereket. Kiemelte, nagyobb helyeken kiépültek a városfejlesztő kft-

k, olyan professzionális szervezetek, akik pályázatok előkészítésével, végrehajtásával 

foglalkoznak, de ez a tudás sok kistelepülésen teljesen hiányzik. Ezt a tudást kell azzal a négy 

emberrel pótolni, akik érkezni fognak e munka betöltésére. Ebben látja a nagy feladatot, hogy a 

pénzek eljussanak a megfelelő helyekre, és az segítse a közösségeket. 

Hozzászólások 

Pál Béla 

Elmondta, azok a pályázatok, amelyeket az önkormányzatok nyújtottak be, 95% 

támogatottsággal rendelkeztek az Európai Uniós forrást illetően. Megjegyezte, ez 2007-2010. 

között is működött. Emellett létezett egy úgynevezett pályázati önerőalap, amellyel a 

kistelepüléseket kívánták segíteni. Egyetértett abban, hogy a kistelepüléseknek inspirációt kell 

kapniuk, ahol nem rendelkeznek ezzel. Kiemelte, Lesenceistvándon látja a motivációt, de akkor 

is kell segítség, hogy milyen területekre pályázhatnak a lehető leghatékonyabban.  

Fenyvesi Zoltán 

Elmondta, néhány héttel ezelőtt Rákossy Balázs európai uniós források felhasználásáért felelős 

államtitkár úrral egyeztetést folytattak, hogy a TOP pályázatok milyen irányt vegyenek, és hol 
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tud segíteni a megyei önkormányzat a kistelepüléseknek. Államtitkár úr megerősítette, lesznek 

olyan pályázatok, amelyek kiváltják az önrészt, mely nagyon fontos a települések számára, 

továbbá bekerülnek  a rendszerbe olyan személyek, akik segítik a pályázatírásban a 

településeket, hiszen nyilván a nagyobb településeknek ez nem okoz gondot, de kistelepülések 

tekintetében erre szakértői gárda nem áll rendelkezésre, és emiatt hátrányban lennének a 

városokkal szemben a pályázatírás tekintetében. Hozzátette, a pályázatok várhatóan 

felgyorsulnak, egyszerűsödnek és a kistelepülések részére ez is nagy segítséget jelent. Elmondta, 

korábban bonyolultak voltak számukra az uniós pályázatok és sokszor ezért nem éltek a 

településen pályázati lehetőségekkel. 

Papp Tamás 

Hozzászólásában hangsúlyozta, a lehívható források 80%-a munkahely teremtésre áll 

rendelkezésre, míg 20%-ban a vidékfejlesztésre fordíthatóak a pályázható összegek. Véleménye 

szerint a települések a vidékfejlesztésben fellelhető forrásokkal egészíthetik ki az eddig be nem 

fejezett projektjeik finanszírozását.  

Dr. Áldozó Tamás 

Elmondta, nagyon kevés olyan projekt volt az elmúlt időszakban, amely ne igényelt volna 

többletforrást. Sokszor fordult elő, hogy a 35%-os támogatás intenzitásból a végére már csak 

25% maradt, tehát a pályázat benyújtásához még több forrás kellett. Hozzátette, reméli lesz 

valamiféle támogató mechanizmus, hiszen a 35%-os támogatási intenzitás mellet a 

településeknek ipari park infrastruktúra fejlesztésre olyan nagy forrást kellene merítenie, 

amelyet még nem láthatunk.  

Dr. Imre László 

Néhány kérdésre válaszolva, illetve tájékoztatásul elmondta, a közgyűlés lezárta a tervezés 

folyamatát. A Területfejlesztési Koncepció, az Operatív Program és az Integrált 

Településfejlesztési Program elfogadásával három és fél éves munka ért véget. A megyei 

közgyűlés azokat az alapdokumentumokat fogadta el, amelyek a következő hét éves Európai 

Uniós pénzügyi költségvetési ciklust alapozza meg. 

Kiemelte, ezen időszak alatt a Megyei Önkormányzat Közgyűlése és a Megyei Önkormányzati 

Hivatal mindig arra törekedett, hogy a megye szakembereivel a lehető legszorosabb 

együttműködés keretében készítse elő ezeket a dokumentumokat. Így jött létre a Szakmai 

Kollégium, és gyakorlatilag minden lényeges csomópontnál járási szintig lementek és ott 

politikai, társadalmi, szakmai képviselőkkel a konzultációkat lefolytatták és a munkába azokat 

beépítették. 

Az Integrált Településfejlesztési Programmal kapcsolatban elmondta, tettek arra kísérletet, hogy 

amit a megyének az arculatához, gazdasági helyzetéhez igazítva szükségesnek tartottak azt 

kétszer is benyújtották. Elmondta, nagy kihívás áll a hivatal előtt, hisz ahogy a kollégiumi 

ülésen is elmondta, közel 13 milliárd forint lekötését kell majd végigvinni ez év végéig és 

gyakorlatilag a mostani információk szerint ebben a hónapban kapja meg a megye a kiírandó 

pályázatokat véleményezésre. Mostani ismeretek szerint valamennyi prioritás valamennyi 

célrendszerében pontosításra kerülnek a pályázatok. A rövid határidő miatt a pályázatok, és az 

operatív program végrehajtása során is a korábban kialakított együttműködési munkarendszert 

szeretnénk folytatni, tehát egyből fogják a szereplőket keresni, amikor már megkapják a 

pályázatokat, és ismertetésre fognak kerülni a részletek, például az önerő. Az egyes prioritás 

céloknál elképzelhető, hogy változni fog az intenzitás, tehát nem mindegy, hogy a település mire 

akar pályázni, mire nyújtott be projekt ötletet, mert ebből fog kiderülni az intenzitás. A források 

egyben soknak tűnnek, de szétosztva egyértelműen kevés ezért jól kell tudni a térségekben 

ezeket a célokat sorrendbe állítani és a települési önkormányzatoknak kompromisszumot kell 

majd kötniük ahhoz, hogy a lehető leghatékonyabban tudják a forrásokat lehívni.  
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A pályázatok kiírása előreláthatóan nyár elején meg fog történni, ez is mutatja, hogy a hivatal a 

lehetőségeit felmérve létszámbővítést kért. Köszönetét fejezte ki, hogy a közgyűlés támogatja 

ezt a munkát.  

Végezetül elmondta, várják a kormányrendelet módosítását, amely az előttük álló feladatok 

pontosítását fogja tartalmazni, hogy az önkormányzati és a hivatali döntésforma előkészítésében 

milyen szabályok szerint kell majd eljárni. A hátrányos helyzetű településekről elmondta, a hét 

éves tervezési időszak nem a felzárkóztatásról szól. Hozzátette, Európa azon államai esetében, 

amelyek később csatlakoztak az unióhoz szükség lenne a felzárkóztatásra.  

Polgárdy Imre 

Több hozzászólás nem lévén indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém megye 

Integrált Területi Programja 2.0 változat véglegesítéséről. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 15 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi  

37/2015. (V. 7.) MÖK határozatot 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta Veszprém megye Integrált 

Területi Programja 2.0 változat véglegesítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntéseket hozta: 

 

1. A Közgyűlés a Veszprém megye Integrált Területi Programja 2.0 változat munkaverziójára 

érkezett minőségbiztosítást a határozat 1. számú melléklete szerint, az ott található Területi 

szereplő észrevétele alapján fogadja el. 

 

2. A Közgyűlés a Veszprém megye Integrált Területi Programja 2.0 változatát a határozat 2. 

számú melléklete, a kapcsolódó Forrásallokációt, Indikátor vállalást és az Ütemezést a 

határozat 3. számú melléklete szerint fogadja el. 

 

3. A Közgyűlés felhatalmazza Elnökét a végleges ITP benyújtására, ennek érdekében felkéri, 

hogy a Veszprém megye Integrált Területi Programja 2.0 véglegesített változatát a 

Forrásallokációval, az Indikátor vállalással és az Ütemezéssel együtt elektronikusan küldje 

meg a Nemzetgazdasági Minisztérium részére. 

 

Határidő:  1. és 2. pontok esetében azonnal 

 3. pont esetében 2015. május 11. 

Felelős:  megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Tóth Csaba polgármester úrnak a vendéglátást. Reményét fejezte ki, hogy a 

későbbiekben is hasonló kedéllyel és gondossággal fognak dönteni ebben a kérdésben, és kérte a 

közgyűlés tagjait, döntéseikkel továbbra is segítsék a kistelepüléseket. 

 

Több napirend nem lévén, megköszönte a közgyűlésen történő részvételt 10.05 órakor az ülést 

bezárta és átadta a szót Tóth Csaba polgármester úrnak. 
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Tóth Csaba 

Elmondta, jó érzés volt számára hallgatni, hogy a megyei közgyűlés tagjai azt vitatták meg, 

hogy a településeknek hogyan legyen a legjobb. Szerinte, az, hogy a megye ezzel foglalkozik az 

nagyon pozitív dolog. Kiemelte, vannak igyekvőbb polgármesterek és kevésbé szorgalmasak, 

nem vagyunk egyformák, de van mód e változásra az önkormányzatok számára. 

Felhívta a figyelmet, hogy Lesenceistvánd csatlakozott a helyi közösségi akadémiához és a tél 

folyamán egyeztető fórumot szerveztek, amelyen részt vettek a helyi civil szervezetek, 

intézményvezetők, egyházak képviselői. A megbeszélés tapasztalata alapján reményét fejezte ki, 

hogy Lesenceistvánd érdekében a Lesenceistvándiak meg fogják tudni fogalmazni, hogy mit 

szeretnének. 

Kiemelte, jelen polgármesteri ciklusa idején a címerükben is megtalálható két növénnyel kíván 

jobban foglalkozni, a szőlővel és a gesztenyével. Meglátása szerint mielőtt egy település 

fejleszteni akar, előtte meg kell vizsgálnia, hogy milyen adottságai vannak a településnek. 

Lesenceistvánd szerencsére olyan adottságokkal rendelkezik, hogy az itt élők és az ide látogatók 

jó minőségű bort fogyaszthassanak, tette hozzá. 

Megjegyezte, Lesenceistvándról Uzsa község levált a 90-es években, és mivel Uzsán nagyobb 

az iparűzési adó a kőbánya miatt, így ott magasabb szintű a fejlődés, mint Lesenceistvándon a 

szőlőtermelésből. A szőlőhegy jövedelmezőképessége rendkívül alacsony a gesztenyefák pedig 

betegség miatt tönkrementek. Kihívásnak nevezte, hogy az ott élő emberek tulajdonában lévő 

részeken, esetleg parcellák összevonásával megkezdődjön az újratelepítés és szeretné, ha valaki 

megművelné majd az elhanyagolt földeket. Elmondta, a szőlőhegyen megkezdődött a 

letelepedés, mára közel hetvenen laknak a hegyen. A szőlőnek két felvásárló vállalkozása van, 

egyik a Nagy és Nagy Kft. a másik a Lesence Rt. - tette hozzá. Végezetül a helyi vállalkozások 

jóvoltából helyben termelt borokból, sajtból, dióból, almából álló kóstolóra invitálta a 

képviselőket. 

A jegyzőkönyvben szereplő napirendi pontokhoz tartozó előterjesztések a Veszprém Megyei 

Kormányhivatal részére megküldésre kerültek. 

k.m.f. 

 Polgárdy Imre Dr. Imre László 

 a megyei közgyűlés elnöke  megyei jegyző 

 


